
 



 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



لاب كلية التجارة ط ( وقائد قاعدة صلالة الجوية:١١بحضور قائد لواء المشاة )

 صلالة الجوية للابتكار قاعدة يتألقون في فعالية الهندسة وكلية

 

، شارك مركز ريادة الأعمال بجامعة ظفار بسبعة مشاريع 2024فبراير  ٢١في يوم الاربعاء 

الثقافية وكلية الهندسة، في الأمسية  كلية التجارة والعلوم الإدارية ابتكارية، بالتعاون مع

التي نظمتها قاعدة صلالة الجوية بمركز السلطان قابوس الشبابي للثقافة والترفيه، وكانت 

 مشاركة المركز ضمن ركن نادي الابتكار.

( بالجيش 11وقد استمع العميد الركن عبد الكاظم بن إبراهيم العجمي )لواء المشاة )

يى النعماني )قائد قاعدة صلالة السلطاني العُماني( والعميد الركن طيار/ مالك بن يح

الجوية( إلى لمحة عامة قدمتها لجين المغربي )مدير مركز ريادة الأعمال( على المشاريع 

المشاركة وأثرها الايجابي المتوقع على المجتمع العماني اذا ما تم تبنيها وتسويقها. كما 

وكيفية صنع ابتكاراتهم  والهندسة، التجارة استمع سيادتهما إلى الطلبه المشاركين من كلية

من المواد المحلية العمانية كالبلاستيك المستدام، والخشب المصنع من النباتات، والورد 

الاصطناعي من مخلفات الباكتيريا، واليد الالية، والحلول المثلى لاسلوب حياة صديق للبيئة. 

  طالباً من الكلييتين بمشاريعم الابتكارية . ١٧شارك في الأمسية 

ي نهاية الحفل، قام العميد الركن عبد الكاظم بن إبراهيم العجمي بتكريم المشاركين وف

 وتسليمهم درع التكريم لجهودهم في المشاركة في الأمسية الثقافية.

يتقدم المركز بالشكر الجزيل إلى كافة المساهمين في اثراء مشاركة مركز ريادة الأعمال، 

ميد كلية الهندسة(، و د. عمر الدرة )رئيس قسم الادارة ويخص بالذكر الدكتور عصام بهدور )ع

)استاذ مساعد بقسم الادارة(، والاستاذة ليلى بيت سعيد  بكلية التجارة(، و د. مريم انيل

بكلية الهندسة، وجماعة طلاب كلية  والمنسقين )منسق مكتب العميد(، ورؤساء الأقسام

  هندسة.



In the presence of the Commander of the 11th Infantry Brigade and the Commander 

of Salalah Air Base: Students from the College of Commerce and the College of 

Engineering Excel at the Salalah Air Base Innovation Event  

 

On Wednesday, February 21, 2024, the Entrepreneurship Center  participated with 
seven innovative projects, in cooperation with the College of Commerce and Business 
Administration and the College of Engineering, in the cultural evening event organized 
by Salalah Air Base at the Sultan Qaboos Youth Center for Culture and Entertainment. 
 

Brigadier General Abdul Kadhim bin Ibrahim Al Ajmi (11th Infantry Brigade of the Royal 
Army of Oman) and Brigadier General Pilot Malik bin Yahya Al Numani (Commander of 
Salalah Air Base) listened to an overview provided by Lujain El-Maghraby (Director of 
the Entrepreneurship Center and Chair of CCBA's Industrial Engagement Committee) on 
the participating projects and their positive impact on the Omani society if they are 
going to be adopted and marketed. Their Excellencies also listened to the participating 
students from the Colleges of Commerce and Engineering, and how they made their 
innovations from local Omani materials such as: sustainable plastic, wood made from 
Omani plants, artificial roses from bacterial waste, the robotic hand, and 
suggested solutions for an environmentally friendly lifestyle. A total number of 17 
students from both colleges participated in the event. 
 

At the end of the ceremony, Brigadier General Abdul Kadhim bin Ibrahim Al-Ajmi 
honored the participants and handed them a shield of honor for their efforts in 
participating in this cultural evening. 
 

The Center extends its sincere gratitude to all those who contributed towards enriching 
the Entrepreneurship Center’s participation, especially Dr. Issam Bahdour (Dean of the 
College of Engineering), Dr. Omar Durrah (Head of the Department of Management, 
College of Commerce), Dr. Maryam Anil (Assistant Professor in the Department of 
Management), Ms. Laila Bait Saeed (Dean’s Office Coordinator), department heads in 
the College of Engineering, coordinators in both colleges, and the Society of College of 
Engineering Students. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

مركز ريادة الاعمال بجامعة ظفار يشارك في النشاط الثقافي الذي أقامته 

 عيادة همسات السكون في مسقط

بالنشاط الثقافي الذي أقامته )عيادة فبراير، شارك مركز ريادة الأعمال بجامعة ظفار  ١٨ ريخبتا

التي نفذتها  همسات السكون( بمسقط، وذلك ضمن فعالية مشتركة بين )حملة نحن معك(

السيدة الفاضلة الدكتورة بسمة بنت فخري آل سعيد و)ڤوكس سينما(  العيادة برئاسة جناب

 والتي من ضمن اهتماماتها الصحة النفسية لرواد الأعمال. 

)ثلاثة(، والذي ناقش ثلاثة محاور رئيسة ذات علاقة  للفيلم الثقافي  عرضاً  نشاطتخلل هذا ال

( التقاء الغرب 3( مرحلة النضج، و)2( الصحة النفسية، )1بالصحة النفسية لرواد الأعمال وهي: )

 . بالشرق والخرافات

من خلال يلتقي هذا النشاط الثقافي مع أهداف الخطة الاستراتيجية لمركز ريادة الأعمال 

الأهتمام بالصحة النفسية لرواد الأعمال، والتي لها تأثير مباشر على تحفيزهم واستعدادهم 

لتجاوز المصاعب المحتملة، حيث أن الصحة النفسية الممتازة لرائد الأعمال هي شرط أساسي 

   للحفاظ على شغفه وإبداعه وارادته.

The Entrepreneurship Center at Dhofar University participates in the cultural activity held 
by the Whispers of Silence Clinic in Muscat 

On February 18, the Entrepreneurship Center at Dhofar University participated in the cultural 
activity held by (Whispers of Silence Clinic) in Muscat, as part of a joint event between 
psychology-focused (You Are Not Alone), which was organized by the clinic and headed by HH 
Sayyida Dr. Basma bint Fakhri Al Said and (Vox Cinema) . The event was attended by Lujain 
El-Maghraby (Director of the Entrepreneurship Center) and Ms. Laila Bait Saeed (Member of 
the Scientific Incubators Committee). 

  

This activity included the special screening of the cultural film (Three), which discussed three 
main topics related to psychological health, which are: (1) mental health, (2) the stage of 
maturity, and (3) the meeting of the West with the East and myths. 

  

This cultural activity fits with the objectives of the Entrepreneurship Center’s new strategic plan 
which pays significant attention to the mental health psychological motivation of entrepreneurs, 
which has a direct impact on their readiness to overcome potential difficulties in their 
entrepreneurship journeys. The center’s team believes that excellent psychological health of the 
entrepreneur is a prerequisite for maintaining his passion, creativity, and will. 

 


